



**51<sup>st</sup> Annual Conference**  
**Imagining Information**  
**June 6-9, 2023**

*Le français suit*

**Welcome!**

We're excited to welcome everyone once again for the annual CAIS conference. For the fourth year in a row, the conference will be free and open to all, online. We hope that the online format of the conference continues to allow a variety of academic and professional to participate from across Canada and beyond.

This year's theme is "Imagining Information." Many of our participants embraced this theme and used it to reflect on the present with an eye towards the future. We hope that through our imaginative contributions we will continue to shape society in a positive direction. Many others took the opportunity to present on developments in sub-fields of interest, including scholarly communication, artificial intelligence, and LIS education.

Thank you for your continued participation in CAIS/ACSI. Our unique Canadian community is important for further establishing and promoting library and information science in Canada.

We wish you a meaningful conference,

Roger Chabot, Stacy Allison-Cassin, & Philips Ayeni  
CAIS 2023 Co-Chairs

## Conference Schedule At-A-Glance

### Day 1 - Tuesday, June 6

Join: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Session	Time (EDT)	Presentation
Welcome	1:00pm - 1:15pm	Opening Remarks
Keynote	1:15pm - 2:45pm	<b>Critical friendships, technology myths, and the design of just sustainability</b> <i>Christoph Becker</i>
Break	2:45pm - 3:00pm	
Award - Best Paper	3:00pm - 4:00pm	<b>Use of Hashtags by Two Canadian Public Libraries: A Comparative Review</b> <i>Dinesh Rathi</i>
Award - Best Student Paper	3:30pm - 4:00pm	<b>The clamour for change: A thematic analysis of the #ProtectLibraryWorkers movement</b> <i>Sam Vander Kooy</i>
Award - Best Professional Paper	4:00pm - 4:30pm	<b>'O Author, Where Art Thou?' An Analysis of Affiliation Indexing in Canadian Journals and Bibliometric Research Potential</b> <i>Simon van Bellen</i>

### Day 2 - Wednesday, June 7

Join Track 1: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Join Track 2: <https://mcgill.zoom.us/j/87186647549>

Session	Time (EDT)	Track 1	Session	Time (EDT)	Track 2
Panel Session 1	11:00am - 12:30am	<b>Welcome to Information Science</b>	Panel Session 2	11:00am - 12:30am	<b>Climate Action</b> <i>Luanne Sinnamon, Lisa Nathan, Saguna Shankar,</i>

		<i>Jenna Hartel, Vishma Bhattarai, Travis Wagner, Laverne Gray, Sandy Littletree, Valerie Nessel and Lin Wang</i>			<i>Mckelle Hansen and Diana Marshall</i>
Break	12:30pm - 1:00pm				
Library Labour	1:00pm - 1:30pm	<b>Epistemic Injustice In Library Work: A Case Study Of Patron- perpetrated Sexual Harassment</b> <i>Tami Oliphant, Danielle Allard and Angela Lieu</i>	Open Access	1:00pm - 1:30pm	<b>Measuring Data Reuse in OpenAlex by Researchers, Institutions, and Countries</b> <i>Geoff Krause, Timothy Bowman, Domenic Rosati, Michael Smit and Philippe Mongeon</i>
	1:30pm - 2:00pm	No presentation		1:30pm - 2:00pm	<b>The value of a diamond: Understanding global coverage of diamond Open Access journals in Web of Science, Scopus, and OpenAlex to support an open future</b> <i>Marc-André Simard, Madelaine Hare, Isabel Basson, Vincent Larivière and Philippe Mongeon</i>
Break	2:00pm - 2:30pm				
Scholarly Communications	2:30pm - 3:00pm	<b>The use of institutional Repository for self-</b>	Artificial Intelligence	2:30pm - 3:00pm	<b>Protocols Not Platforms: The Case for Human-Centered Explainable AI</b>

		<b>archiving in Canadian Universities</b> <i>Poppy Riddle, Marc-André Simard, Pallavi Gone, Vinson Li and Philippe Mongeon</i>			<b>(HCXAI)</b> <i>Michael Ridley</i>
	3:00pm - 3:30pm	<b>Imagining A Fuller Potential For Plain Language Summaries: A Case Study Of Canadian Science Publishing</b> <i>Lynne Bowker</i>		3:00pm - 3:30pm	<b>Imagining Future Human-centred AI: From Idea to Action</b> <i>Ali Shiri</i>
Break	3:30pm - 4:00pm				
Information Behaviour	4:00pm - 4:30pm	<b>"I'm Bored, and I Want Something New!": Affective Information Acquisition in Everyday Culinary Practices</b> <i>Siyao Cheng, Lo Lee, Melissa Ocepek and Merin Oleschuk</i>	Libraries & Society	4:00pm - 4:30pm	<b>Reimagining "palaces for the people": A critical review of public libraries' engagement with the asocial society</b> <i>Nicole Dalmer, Paulette Rothbauer, Pam McKenzie, Kevin Oswald, Ebenezer Martin-Yeboah and Anne Goulding</i>
	4:30pm - 5:00pm	<b>Exploring how casualization complicates Canadian</b>		4:30pm - 5:00pm	<b>Community, context, and communication: Responses of Canadian libraries to difficult situations</b>

		<b>academics' information practices</b> <i>Rebekah Willson, Owen Stewart-Robertson, Heidi Julien and Lisa M. Given</i>			<b>involving medical mis- or disinformation</b> <i>Julia Bullard, Caroline Mniszak and Devon Greyson</i>
	5:00pm - 5:30pm	<b>Reimagining Library and Information Science Evaluation Frameworks for Relational Knowledge-Exchange Work</b> <i>Heather O'Brien, Kristina McDavid and Jess Yao</i>		5:00pm - 5:30pm	<b>Junk and Priceless China: A Chronology of Cataloging at the Museum of Anthropology</b> <i>Peyton Moriarty and Hannah Turner</i>
	5:30pm - 6:00pm	No presentation		5:30pm - 6:00pm	<b>"May be a picture of a dog and a book": The inaccessibility of public library social media feeds</b> <i>Heather Hill and Kevin Oswald</i>

## Day 3 - Thursday, June 8

Join: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Session	Time (EDT)	Presentation
Lightning Talks	11:00am - 12:00pm	<b>Designing the Presentation of Hyperlinks to Reduce Overload in Online Health Information</b> <i>Yifan Liu and Luanne Sinnamon</i>

		<p><b>Digital Afterlives: Imagining Effective Policies and Regulations for Digital Remains</b> <i>Nilou Davoudi</i></p>
		<p><b>Using immersive planning tools to reimagine virtual libraries</b> <i>Richard Yanaky and Catherine Guastavino</i></p>
		<p><b>Matrixes for Data Collection in Information Research: Issues Related to Data Reduction and Display</b> <i>Denise Agosto and Roger Pereira Domingues</i></p>
		<p><b>Cross Media Reader Advisory</b> <i>Brittany Renaud</i></p>
Break	12:00pm - 12:30pm	
Imagining and Social Justice	12:30am - 1:00pm	<p><b>The Respectful Terminologies Platform Project and Envisioning Indigenous Governance</b> <i>Stacy Allison-Cassin and Camille Callison</i></p>
	1:00am - 1:30pm	<p><b>(Re)Imagined Black Informational Past: Chicago's New Negro Intercollegiate Club and the Wonder Books, 1927 &amp; 1929</b> <i>Laverne Gray and Alex Shoshani</i></p>
	1:30am - 2:00pm	<p><b>Imagining A Fat Future: Physical And Figurative Fitting In Libraries</b> <i>Roger Chabot and Heather Hill</i></p>
Break	2:00pm - 2:30pm	
Panel Session 3	2:30pm - 4:00pm	<p><b>Reimagining LIS Education: Everything We Wanted to Say but Were Afraid To</b></p>

		<i>Kim Thompson, Briony Birdi, Jenny Bossaller, Keren Dali, Anne Goulding, Sarah Beth Nelson and Emily Vardell</i>
Break	4:00pm - 4:30pm	
Education	4:30am - 5:00pm	<b>Doctoral Degree Programs and Soft Skills: Reflections by Faculty Members</b> <i>Dinesh Rathj, Jennifer Branch-Mueller and Crystal Stang</i>
	5:00pm - 5:30pm	<b>The Erasure Of Women From The History Of Western Political Theory Via Syllabi Construction And Library Classification</b> <i>Kayla Dold</i>

## Day 4 - Friday, June 9

Join: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Session	Time (EDT)	Event
Student Research Forum	11:00am - 1:00pm	<b>Student Research Forum</b> <i>Open to all</i> <i>Moderator: Danica Facca</i>
Break	1:00pm - 2:00pm	
AGM	2:00pm - 4:00pm	<b>CAIS Annual General Meeting</b> <i>All attendees are welcome to join this meeting</i>

### Our Heartfelt Gratitude

Conferences can only come together through the dedicated contributions of our Canadian LIS community.

The Conference Co-Chairs would like to acknowledge this year's program committee:

Inge Alberts, Danielle Allard, Sarah Barriage, Lynne Bowker, Leanne Bowler, Julia Bullard, Grant Campbell, Yimin Chen, Nicole Dalmer, Annabelle Drobniak, Sharon Farnel, Mary Greenshields, Madeline Hare, Stefanie Haustein, Davin Helkenberg, Heather Hill, Heidi Julien, Vanessa Kitzie, Jessica Lange, Pam McKenzie, Philippe Mongeon, Lisa Nathan, Martin Nord, Heather O'Brien, Tami Oliphant, Sarah Polkinghorne, Devendra Potnis, Danica Pawlick-Potts, Ajit Pyati, Michael Ridley, Paulette Rothbauer, Victoria Rubin, Owen Steward-Robertson, Robyn Stobbs, Ali Shiri, Nafiz Shuva, Rebekah Willson

The Conference Co-Chairs are grateful for the collaboration with Danica Facca for their organization and moderation of the Student Research Forum.

The Conference Co-Chairs would also like to thank Becky Willson and the CAIS/ACSI Board for their guidance and support.

See you next year!





**Le 51<sup>e</sup> Congrès Annuel**  
**Imaginer l'Information**  
**Le 6 au 9 juin, 2023**

**Bienvenue!**

Nous sommes ravis d'accueillir à nouveau tout le monde pour le congrès annuel de l'ACSI/CAIS. Pour la quatrième année consécutive, le congrès sera gratuite et ouverte à tous, en ligne. Nous espérons que le format en ligne du congrès continuera de permettre à une variété d'universitaires et de professionnels de participer de partout au Canada et d'ailleurs.

Le thème de cette année est « Imaginer l'information. » Beaucoup de nos participants ont adopté ce thème et l'ont utilisé pour réfléchir sur le présent avec un regard tourné vers l'avenir. Nous espérons que grâce à nos contributions imaginatives, nous continuerons à façonner la société dans une direction positive. Beaucoup d'autres ont profité de l'occasion pour présenter des développements dans des sous-domaines d'intérêt, notamment la communication savante, l'intelligence artificielle et l'enseignement en BSI.

Merci de votre participation continue à l'ACSI/CAIS. Notre communauté canadienne unique est importante pour établir et promouvoir davantage la bibliothéconomie et les sciences de l'information au Canada.

Nous vous souhaitons un congrès plein de sens,

Roger Chabot, Stacy Allison-Cassin et Philips Ayeni  
Coprésidents du congrès ACSI/CAIS 2023

## Horaire du Congrès

### Jour 1 – Mardi, le 6 Juin

Pour joindre: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Séance	Heure (HAE)	Présentation
Bienvenue	1:00pm - 1:15pm	Discours inaugural
Séance Plénière D'Ouverture	1:15pm - 2:45pm	<b>Amitiés critiques, mythes technologiques et conception d'une durabilité juste</b> <i>Christoph Becker</i>
Break	2:45pm - 3:00pm	
Présentation des prix des meilleurs articles	3:00pm - 4:00pm	<b>Utilisation des hashtags par deux bibliothèques publiques canadiennes : un examen comparatif</b> <i>Dinesh Rathi</i>
Présentation des prix des meilleurs articles - étudiant	3:30pm - 4:00pm	<b>La demande de changement : une analyse thématique du mouvement #ProtectLibraryWorkers</b> <i>Sam Vander Kooy</i>
Présentation des prix des meilleurs articles – professionnel.le	4:00pm - 4:30pm	<b>« Ô auteur, où es-tu ? » Une analyse de l'indexation des affiliations dans les revues canadiennes et du potentiel de recherche bibliométrique</b> <i>Simon van Bellen</i>

### Jour 2 – Mercredi, le 7 Juin

Piste 1: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Piste 2: <https://mcgill.zoom.us/j/87186647549>

---

Séance	Heure (HAE)	Piste 1	Séance	Heure (HAE)	Piste 2
Panel 1	11:00am - 12:30am	<b>Bienvenue aux sciences de l'information</b> <i>Jenna Hartel, Vishma Bhattarai, Travis Wagner, Laverne Gray, Sandy Littletree, Valerie Nasset and Lin Wang</i>	Panel 2	11:00am - 12:30am	<b>Action pour le climat à la bibliothèque : Soutenir la création de sens et la création de sens au milieu de l'incertitude et de la différence</b> <i>Luanne Sinnamon, Lisa Nathan, Saguna Shankar, Mckelle Hansen and Diana Marshall</i>
Pause	12:30pm - 1:00pm				
Travail de bibliothèque	1:00pm - 1:30pm	<b>L'injustice Épistémique Dans Le Travail Des Bibliothèques : Une Étude De Cas Sur Le Harcèlement Sexuel Perpetre Par Les Clients</b> <i>Tami Oliphant, Danielle Allard and Angela Lieu</i>	Libre accès	1:00pm - 1:30pm	<b>Mesurer la réutilisation des données dans OpenAlex par les chercheurs, les institutions et les pays</b> <i>Geoff Krause, Timothy Bowman, Domenic Rosati, Michael Smit and Philippe Mongeon</i>
	1:30pm - 2:00pm	Pas de présentation		1:30pm - 2:00pm	<b>La valeur d'un diamant : comprendre la couverture mondiale des revues diamantaires en libre accès dans Web of Science, Scopus et OpenAlex pour soutenir un avenir ouvert</b> <i>Marc-André Simard, Madelaine Hare, Isabel Basson, Vincent Larivière and Philippe Mongeon</i>

Pause	2:00pm - 2:30pm				
Communications Savantes	2:30pm - 3:00pm	<b>L'utilisation Des Dépôts Institutionnels Pour L'auto-archivage Dans Les Universités Canadiennes</b> <i>Poppy Riddle, Marc-André Simard, Pallavi Gone, Vinson Li and Philippe Mongeon</i>	Intelligence artificielle	2:30pm - 3:00pm	<b>Des protocoles et non des plateformes : le cas de l'IA explicable centrée sur l'humain (HCXAI)</b> <i>Michael Ridley</i>
	3:00pm - 3:30pm	<b>Imaginer Un Plus Grand Potentiel Pour Les Résumés En Langage Clair : Une Étude De Cas Sur L'édition Scientifique Canadienne</b> <i>Lynne Bowker</i>		3:00pm - 3:30pm	<b>Imaginer l'IA centrée sur l'humain du futur : de l'idée à l'action</b> <i>Ali Shiri</i>
Pause	3:30pm - 4:00pm				
Comportement informationnel	4:00pm - 4:30pm	<b>« Je m'ennuie et je veux quelque chose de nouveau ! » : Acquisition d'informations affectives dans les pratiques culinaires quotidiennes</b> <i>Siyao Cheng, Lo Lee, Melissa</i>	Bibliothèques et société	4:00pm - 4:30pm	<b>Réinventer des « palais pour le peuple » : un examen critique de l'engagement des bibliothèques publiques dans la société asociale</b> <i>Nicole Dalmer, Paulette Rothbauer, Pam McKenzie, Kevin Oswald, Ebenezer Martin-Yeboah and Anne Goulding</i>

		<i>Ocepek and Merin Oleschuk</i>			
	4:30pm - 5:00pm	<b>Explorer comment la précarisation complique les pratiques d'information des universitaires canadiens</b> <i>Rebekah Willson, Owen Stewart-Robertson, Heidi Julien and Lisa M. Given</i>		4:30pm - 5:00pm	<b>Communauté, contexte et communication : Réponses des bibliothèques canadiennes aux situations difficiles impliquant la mésinformation ou la désinformation médicale</b> <i>Julia Bullard, Caroline Mniszak and Devon Greyson</i>
	5:00pm - 5:30pm	<b>Réinventer les cadres d'évaluation des bibliothèques et des sciences de l'information pour le travail d'échange de connaissances relationnelles</b> <i>Heather O'Brien, Kristina McDavid and Jess Yao</i>		5:00pm - 5:30pm	<b>La camelote et la porcelaine inestimable: Une chronologie du catalogage au Musée d'anthropologie</b> <i>Peyton Moriarty and Hannah Turner</i>
	5:30pm - 6:00pm	Pas de présentation		5:30pm - 6:00pm	<b>"Peut-être une photo d'un chien et d'un livre" : L'inaccessibilité des flux de médias sociaux des bibliothèques publiques</b> <i>Heather Hill and Kevin Oswald</i>

## Jour 3 – Jeudi, le 8 Juin

Pour joindre: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Séance	Heure (HAE)	Présentation
Présentations Eclair	11:00am - 12:00pm	<b>Concevoir la présentation des hyperliens pour réduire la surcharge des informations de santé en ligne</b> <i>Yifan Liu and Luanne Sinnamon</i>
		<b>Les vies après la mort numériques : Imaginer des politiques et des réglementations efficaces pour les restes numériques</b> <i>Nilou Davoudi</i>
		<b>Utiliser des outils de planification immersifs pour réinventer les bibliothèques virtuelles</b> <i>Richard Yanaky and Catherine Guastavino</i>
		<b>Matrices pour la collecte de données dans la recherche d'information : problèmes liés à la réduction et à l'affichage des données</b> <i>Denise Agosto and Roger Pereira Domingues</i>
		<b>Avis aux lecteurs multimédias</b> <i>Brittany Renaud</i>
Pause	12:00pm - 12:30pm	
Imaginaire et justice sociale	12:30pm - 1:00pm	<b>Projet de plateforme de terminologies respectueuses et vision de la gouvernance autochtone</b> <i>Stacy Allison-Cassin and Camille Callison</i>
	1:00pm - 1:30pm	<b>Un passé Noir et informationnel (re)imaginé : le New Negro Intercollegiate Club et les Wonder Books de Chicago en 1927 et 1929</b> <i>Laverne Gray and Alex Shoshani</i>

	1:30pm - 2:00pm	<b>Imaginer Un Avenir Gras : Ajustement Physique Et Figuratif Dans Les Bibliothèques</b> <i>Roger Chabot and Heather Hill</i>
Pause	2:00pm - 2:30pm	
Panel 3	2:30pm - 4:00pm	<b>Réinventer l'enseignement des SIB : tout ce que nous voulions dire mais que nous avons peur de dire</b> <i>Kim Thompson, Briony Birdi, Jenny Bossaller, Keren Dali, Anne Goulding, Sarah Beth Nelson and Emily Vardell</i>
Pause	4:00pm - 4:30pm	
Education	4:30pm - 5:00pm	<b>Programmes de doctorat et compétences relationnelles : réflexions des membres du corps professoral</b> <i>Dinesh Rathj, Jennifer Branch-Mueller and Crystal Stang</i>
	5:00pm - 5:30pm	<b>L'effacement Des Femmes De L'histoire De La Théorie Politique Occidentale Via La Construction Des Syllabes Et La Classification Des Bibliothèques</b> <i>Kayla Dold</i>

## Jour 4 – Vendredi, le 9 Juin

Pour rejoindre: <https://westernuniversity.zoom.us/j/91763770204>

Séance	Heure (HAE)	Évènement
Forum de recherche étudiante	11:00am - 1:00pm	<b>Forum annuel de recherche étudiante de l'ACSI</b> <i>Open to all</i> <i>Moderator: Danica Facca</i>
Pause	1:00pm - 2:00pm	
Assemblée générale annuelle	2:00pm - 4:00pm	<b>Assemblée générale annuelle de l'ACSI</b> <i>Cette réunion est ouverte à toutes et à tous</i>

### **Notre sincère gratitude**

Les congrès ne peuvent se réunir que grâce aux contributions dévouées de notre communauté canadienne en BSI.

Les coprésidents du congrès aimeraient remercier le comité du programme de cette année :

Inge Alberts, Danielle Allard, Sarah Barriage, Lynne Bowker, Leanne Bowler, Julia Bullard, Grant Campbell, Yimin Chen, Nicole Dalmer, Annabelle Drobniak, Sharon Farnel, Mary Greenshields, Madeline Hare, Stefanie Haustein, Davin Helkenberg, Heather Hill, Heidi Julien, Vanessa Kitzie, Jessica Lange, Pam McKenzie, Philippe Mongeon, Lisa Nathan, Martin Nord, Heather O'Brien, Tami Oliphant, Sarah Polkinghorne, Devendra Potnis, Danica Pawlick-Potts, Ajit Pyati, Michael Ridley, Paulette Rothbauer, Victoria Rubin, Owen Steward-Robertson, Robyn Stobbs, Ali Shiri, Nafiz Shuva, Rebekah Willson

Les coprésidents du congrès sont reconnaissants de la collaboration avec Danica Facca pour leur organisation et modération du Forum de recherche étudiante.

Les coprésidents du congrès aimeraient également remercier Becky Willson et le conseil d'administration de ACSI/CAIS pour leurs conseils et leur soutien.

À l'année prochaine!